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Styret	har	bestått	av:	
	
Johnny	Høyesveen	(leder)	
Lars	Tollefsrud	(kasserer)	
Arne-Martin	Krogh	(sau-ansvarlig)	
Erik	Rudrud	(dugnadsansvarlig	og	fe-ansvarlig)	
Hege	Trosvik	(sekretær)	
	
Årsmøtet	ble	holdt	på	Sør-Fåvang	grendehus	21.	mars	med	18	frammøtte	
medlemmer.	Det	ble	også	avholdt	medlemsmøte	før	beiteslipp.	Det	har	vært	
avholdt	2	styremøter	i	løpet	av	året.	To	styremedlemmer	har	deltatt	på	
regionmøte	for	NSG,	og	et	styremedlem	har	deltatt	på	regionmøte	med	
Fylkesmannen	om	rovvilt.	Et	styremedlem	har	også	i	år	brukt	en	del	tid	på	møter	
og	kommunikasjon	i	arbeidet	med	beitebruksplan	sammen	med	MGL	og	
kommunens	andre	beitelag.	Planen	er	nå	ferdig.	
	
Kommunikasjon	til	lagets	medlemmer	skjer	på	sms	(viktige	korte	meldinger),	
email	og	lagets	hjemmeside	(lengre	meldinger	og	dokumenter).	For	mindre	
viktig,	uformell	kommunikasjon	har	vi	en	lukket	facebook-gruppe	(Fåvang	
gjeterlag).	Facebook	er	ikke	egnet	for	dokumentasjon.	Vi	forsøker	å	samle	all	
relevant	informasjon	på	hjemmesida,	si	fra	hvis	noe	mangler.	
	
Våre	venner	i	øst	
	
Vi	har	i	løpet	av	året	avholdt	et	felles	styremøte	med	Øyer	gjeterlag,	og	vært	på	et	
møte	hos	advokatfirmaet	Thallaug	på	Lillehammer	med	Øyer	gjeterlag	og	Ellen	
og	Knut	Håkon	Burchardt.	Tema	for	disse	møtene	har	vært	dyr	som	trekker	ut	av	
vårt	beiteområde	og	over	til	Østerdalen.	Dette	er	ingen	ny	problemstilling,	men	
problemet	har	økt	igjen	de	siste	årene	og	vi	må	ha	full	fokus	på	dette.	Jakt	er	en	
stor	næring	i	området	rundt	Messelt-setrene,	og	store	flokker	av	beitedyr	i	
området	er	et	problem	både	fordi	disse	fortrenger	viltet,	skremmer	jegere	og	
forstyrrer	opplevelsen,	og	fordi	sank	forstyrrer	viltet	og	i	verste	fall	driver	det	ut	
av	området.	Alle	parter	er	enige	om	at	problemet	må	håndteres	med	en	
kombinasjon	av	bedre	kommunikasjon	mellom	Østerdalen	og	Gudbrandsdalen,	
gjeting,	elektronisk	sporing	og	utslakting	av	dyr	som	går	for	langt	over	grensa.	I	
verste	fall	kan	det	få	økonomiske	konsekvenser	dersom	ikke	samtlige	av	lagets	
medlemmer	tar	dette	på	alvor.	Det	har	vært	god	kommunikasjon	med	
Østerdølene	gjennom	sesongen,	og	lagets	medlemmer	har	vært	holdt	løpende	
orientert	om	situasjonen	og	nødvendige	tiltak.	
	
Beitesesongen	
	
Det	ble	en	lang	tørr	periode	også	i	år,	noe	som	førte	til	lite	vann	i	elvene	og	
antagelig	var	en	viktig	årsak	til	at	mange	dyr	trakk	ut	av	beiteområdet.	Noe	av	



feet	var	urolig	i	perioder,	og	vi	fikk	selskap	av	Brekkoms-fe,	særlig	mot	slutten	av	
sommeren.	Mesteparten	av	feet	ble	som	tidligere	sluppet	i	Samtjønna.	Noe	fe	ble	
sluppet	i	Samdalen,	men	flyttet	til	Tromsdalen,	og	noe	fe	ble	sluppet	i	
Springarslålia.		
	
Hovedsank	for	sau	foregikk	fra	31/8	–	7/9	mens	fe-sanken	var	satt	opp	7/9,	men	
foregikk	i	praksis	på	flere	forskjellige	dager.	Helga	før	hovedsanken	dro	en	
delegasjon,	etter	tips,	til	Søre	Messelt	setra	og	sanket	ca.	50	sau	som	var	
observert	der.	Disse	dyra	ble	uten	unntak	kjørt	til	slakt.	I	sanken	var	været	friskt	
og	ustabilt,	med	mye	regn	og	tåke.	Det	ble	gitt	uttrykkelig	beskjed	om	at	alle	
måtte	holde	seg	på	rett	side	av	fylkesgrensa	under	sanken,	og	såvidt	vi	vet	ble	
dette	overholdt.	Det	ble	kjørt	slakt	alle	sorteringsdager	til	tross	for	litt	regn.	
	
I	tillegg	til	gjeterens	tilsyn,	gikk	lagets	24	medlemmer	174	dager	tilsyn	(169	i	
fjor),	og	hadde	283	sankedager	(317	i	fjor).	
	
Gjeter	
	
Therese	Rudi	var	ansatt	som	gjeter	i	100%	stilling	i	beitesesongen,	i	tillegg	hadde	
Signhild	Rudi	60%	stilling.	Begge	fikk	godkjent	hund	som	kadaverhund.	
	
Sau	
	
År	 2019	 2018	 2017	 2016	 2015	 2014	 2013	 2012	 2011	 2010	
Slept	totalt	 4016	 4458	 5079	 4856	 4513	 4475	 4423	 4338	 4606	 4399	
Søyer	 1463	 1662	 1883	 1787	 1705	 1670	 1648	 1641	 1750	 1661	
Lam	 2553	 2796	 3196	 3069	 2808	 2805	 2775	 2697	 2856	 2738	
Tapt	totalt	 72	 172	 291	 137	 158	 119	 147	 162	 161	 276	
Søyer	 22	 55	 73	 34	 55	 51	 41	 72	 52	 93	
Lam	 50	 117	 218	 86	 103	 68	 106	 90	 109	 183	
Taps-%	 1,79	 3,86	 5,73	 2,82	 3,50	 2,66	 3,32	 3,73	 3,50	 6,27	
	
Storfe	
	
År	 2019	 2018	 2017	 2016	 2015	 2014	 2013	
Slept		 184	 158	 149	 131	 163	 139	 210	
Sanket	 183	 158	 149	 131	 163	 138	 209	
	
Rovdyr	
	
Endelig	fikk	vi	en	sommer	uten	rovdyr,	eller	i	det	minste	uten	dokumenterte	
rovdyrskader.	Det	ble	funnet	søyer	tatt	av	bjørn	både	på	Gåla,	i	Samdalen	og	i	
Imsdalen,	men	ingen	i	vårt	område.	Heller	ikke	under	sanken	ble	det	funnet	
rovviltskader.	Vi	kan	ikke	forvente	en	tilsvarende	rolig	sommer	i	år.	
	
Totalt	er	1,79%	sau	tapt	i	løpet	av	beitesesongen,	mens	tapstallene	varierer	
mellom	0,00%	og	6,44%,	per	besetning.	En	kalv	ble	tapt	på	utmark.	
	



Under	TILSYN->ROVVILT	på	lagets	hjemmeside	ligger	det	oppdatert	informasjon	
om	rovviltkontakter	og	prosedyre	ved	mistanke	om	rovviltskade.	Noter	
koordinater,	ta	bilde	og	kontakt	SNO.	Det	er	veldig	viktig	at	styret	får	beskjed.	
Styret	søker	eventuelt	om	skadefellingstillatelse.	
	
Dugnadsarbeid	
	
Det	ble	gjennomført	en	dugnad	i	løpet	av	året.	Denne	dagen	dro	halvparten	av	
mannskapet	til	Samtjønna	for	å	beise	panelen	på	nye	bua.	Den	andre	halvdelen	
ryddet	råk	i	Tromsdalen.	Et	par	personer	hogde/ryddet	også	i	storstøa	denne	
dagen.	Vidar	kjørte	på	en	sekk	gjødsel	i	storstøa.	
	
Arbeidsplan	2020	
	

• Renske	gjengrodde	grøfter	i	storstøa	
• Bytte	2	stk	vindu	i	Tromsbua	(mot	Tromsa	og	mot	parkeringa)	
• Male	vinduer	og	skrape/beise	søre	vegg	på	gamle	bua,	Samtjønna	
• Sprøyte	kanter	i	sorteringsanlegget	
• Gjødsle	storstøa	
• Hogge/rydde	i	storstøa	
• Lage/sekke	ved	til	Eldåbua,	Samtjønnsbua	og	Tromsbua	
• Fixe	fallproblemer	i	sorteringanlegget	
• Grøfte	Samtjønnsveien,	rydde	Tjernevegen	

	

	

	

	
Viktige	ting	å	huske!	

	
*	Husk	å	sende	sms	om	sleppte	dyr	samme	dag	
*	Husk	å	skrive	i	tilsynsboka	eller	sende	sms	

	
http://www.nsg.no/oppland/faavang_gjeterlag/	


